



ထိုက်ပျံစံးမူကိ်ခိ
 ပြဲးလိကကယးနထိုက်ဖဲဟဲးရဲးပြဲးစူခဲးဟဲးရဲးမတိး
 ထိုက်ဖဲဟဲးရဲးမတိး



ပြဲးလိကကယးန ဟိခဲးအရိးအကူး ဟိဖူးတးရးတိးကျဲး

ထိုက်ပျံစံး လိခဲးတိးကျဲးအမး(၁၉)

၂၀၁၃ နှိ ၂၉ ပဲး

ပြဲလင်ကဏ္ဍးန ဟီခါအရီအကူး ဟီဖူးတရးတိးကျူ
(၂၀၁၃ နှစ် ထူးကို ပျံစံးလွိုင်ဒ်တိးကျူအမး ၁၉။)
မူနန ၁၃၅၅ နကဏ္ဍးလဲး
(၂၀၁၃နှစ် ၂၉ ညး)

ခါလင်လဲ

မူနကို ပြဲလင်ကဏ္ဍး၊ တဲးဖဲ တဲးလဲး၊ ဟီဖူး၊ တုးမူ တုးတဲး၊ တဲးဖဲ တဲး
မဲးတုးရးသီးန တဲးရဲ အရီအကူးသီးတဲးဟဲး ကိုမူ တုးတိးတိးဘီနီ အဲညး
ကတဲးဟီဖူးတုးရဲ ဘီကတုးဟီဖူးတဲးရဲယဲး ကတုးသူကဲးန ဟီခါဆီဘဲ
အကျူအကျိုးန အခဲးဆဲးရဲတဲးရဲတဲးဟဲးရဲ လိမဲးဒဲးထူးထူးထူး ထူး
ကို တဲးဖဲ တဲးမဲးတဲးဟဲး နဲး သူဖဲနဲးအဲအဲ ယဲးအဲဘီ အဲတဲးရဲအဲအဲညး
ထူးကို ပျံစံးလွိုင်ဒ်နဲး အဲမဲးတုးတိးကျူအဲး

အမး(တဲး)

အဲမီး န အဲဒို လဲးဆဲ

- ၁။ တိးကျူယဲး တိးဘဲအဲမီးန ပြဲလင်ကဏ္ဍးန ဟီခါအရီအကူး ဟီဖူး
တဲးရဲတိးကျူ
- ၂။ ဘီတိးကျူယဲးတဲးကဲးကဲး ဒိုဟဲးဘဲ ဘီအဲလဲးယဲးတဲးဟဲးနဲး အဲဒို
လဲးဆဲအဲဖဲ တဲးမဲးလဲးထဲးနဲး
- (က) ခွီအဲပျဲမဲးဟဲးနဲးမဲး အဲဒို လဲးဆဲအဲနဲး ထူးကို ပျံစံးမူနကို ခွီအဲပျဲမဲး။
- (ခ) ဟီဖူးတဲးရဲဟဲးနဲးမဲး ပြဲလင်ကဏ္ဍး၊ တဲးဖဲ တဲးလဲး၊ ဟီဖူး၊ တုးမူ တုးတဲး၊ တဲး
ဖဲ တဲးမဲးတဲးရဲသီး န တဲးရဲအရီအကူးသီးတဲးဟဲး အဲအဲပဲးနဲးကဲးဘီနီ။
- (ဂ) ဟီဖူးဟဲးနဲးမဲး ပြဲလင်လဲးအဲအဲလဲး၊ လဲးဒူအဲတဲးဖဲ တဲးလဲး၊ လဲးဒူအဲ
တုးမူ တုးတဲး န လဲးမဲးတဲးမဲးအဲလဲးသီးတဲးဟဲး အဲအဲပဲးနဲးကဲးဘီနီ။
- (င) ဟီဖူးခါကျဲဟဲးနဲးမဲး တိးကျူယဲးတဲးကဲးညး အဲဖဲခါကျဲပျဲ ဟီဖူးနဲးတဲး
ပြဲ။

(စ) ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤ ဘီကတဲးဟ်ဃမၤတဲးဟ်နွံဃမၤ အခဲး စုဒ်ဟ်ဃမၤကွဲးကံး အကဲး ထုတဲးဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤရဲ ဆဲးဒုးတဲးဆဲးဒုးတဲးဟ်ဃမၤ ပြဲကတဲးနွံးတဲးဟ်ဃမၤ ပြဲကတဲးဟ်ဆဲးအိဃ် အရီုအကဲးဒ် ဟ်ဃမၤလှ်ပျီးတဲးဟ်ဃမၤ၊ ဟ်ဃမၤခဲးကျဲး (ကံမ- တီရဲ) ဟ်ဃမၤဖဲပြဲဒ်အိဃ်ဒ် ဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤအလိဒ် နဲးရဲနွံးအဲးသီးတဲးဆဲးဒုးတဲးဟ်ဃမၤရဲ ပြဲကတဲးနွံးတဲးဆဲးဒုးတဲးဟ်ဃမၤ။

(ဆ) ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤ ကွဲးဒုးဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤအဆဲးအခဲး ဒုးအိဃ်နီု အခဲးလှ်ကဲး ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤတဲးဟ်ဃမၤ။

(ဇ) ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤ ထုးကွဲးပျံးစွဲး မူခွဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ န ထုးကွဲးဖဲဟဲး ရဲးမတီးသီးတဲးဟ်ဃမၤ။

(ဃ) ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤ ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤ မူခွဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ န ထုးကွဲးဖဲဟဲးရဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ မတီး ထုးကွဲးပျံးစွဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ အဒိလဆဲးအိဃ်နီု။

(တ) အပျဲအမဲးဒ် ဒုးအိဃ်တဲးဟ်ဃမၤ ဟ်နွံဃမၤ ပြဲကတဲးဟ်နွံဃမၤ မူခွဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ န ထုးကွဲး ဖဲဟဲးရဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ၊ ထုးကွဲးဖဲဟဲးရဲးပြဲကတဲးဟ်ဃမၤ အဒိလဆဲးအိဃ်နီု။

အမး(နွံး)
လိကတဲးဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤ

၃။ ဒီုအပျဲမဲးနွံး-

(က) မူကွဲးတဲးကွဲးလဲးဘဲဘဲ၊ ခဲးလှ်တဲးဖိဘဲဘဲ ကတဲးဘဲဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤ။

(ခ) လိကတဲးဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤ အခဲးလှ်ဒ် အပူအဆဲးတဲးဟ်ဃမၤအညး နဲးအဲးဒ်ဒ်န အကျဲးအကျိးဒ် အတီးအဘဲနွံးတဲးဟ်ဃမၤ။

၄။ ဘီကတဲးဟ်ဃမၤတဲးဟ်ဃမၤအခဲးနွံး သူဖဲအတိအဘဲကဲးန ထုးကွဲး- ဆိးဘဲအကျဲးအကျိးအညး ကဲးလတမကတဲးကဲးမဆဲးနွံး အမ့အိဃ် အကျဲးအကျိး ဒ်ဟ်ခဲးဆိးဘဲသီးတဲးဟ်ဃမၤ ၊ တဲးဒုးစုးညးသီးတဲးဟ်ဃမၤ ဆဲးနွံးပးကဲးပုး။

အမေး(သုံး)

မှီအိအိထွိုးထူဟီယူတေးရး ကံမေဆဲအခေးလဲ ခရူအပျမ်န န အဲသီးဒူခဲန အဲသီးတဲယဲ

၅။ ခွီအပျမ်နနူ ညူဖ ပုဒ်မ ၃ အကး လိမှီအိထွိုးထူ ကံတေးဟီယူတေးရး တဲပြဲတဲယဲမှီအပညး တဲယဲမှီအိထွိုးထူဟီယူတေးရးကံမေဆဲ ခေးဆဲခေးရူအပျမ်န။

၆။ ထိုးကံဘူစဲ အဲခဲအိဒူခဲဒဲ ထိုးကံဘူစဲနူးပြဲတဲပြဲနူ ဟီယူတေးရးခဆဲခေးရူကံမေဆဲနနယကဟံ။

၇။ ကံဘူစဲအပျမ်နနူ အဘဲမဲအိထွိုးထူ ဟီယူတေးရး ခေးဆဲခေးရူကံမေဆဲ န ပြဲလဲဘီအလဲယးတဲ-

(က) ထိုးပျံစံးပြဲစူခဲ ခဲစ

ပြဲစူခဲနီ ပြဲလဲကယးန ထိုးကံဖဲဟဲရဲ ပြဲစူခဲမဘိး

(ခ) ဘဲဆဲန ပြဲစူခဲမဘိး နူးပြဲတဲပြဲခဲစ

သဲနူးထဲကံပျံစံး ပြဲစူခဲတဲဟဲ

(ဂ) ကံတေး ဟီယူတေးရးတဲယဲတဲယဲ ပြဲယးနူးကးဒိ

အပျမ်နကးတဲဟဲ ခဲစမဘိးဒိ အမဲအိးစံးနူတဲဟဲ

နူးပြဲတဲပြဲ ပြဲစူခဲတဲဟဲ

(င) နူးပြဲတဲပြဲ ပြဲစူခဲ ခဲဒူ

မူခဲနီ ပြဲလဲကယးန ထိုးကံဖဲဟဲရဲ ပြဲစူခဲမဘိး

ဟီယူတေးရးခဆဲခေးရူအတဲယဲတဲယဲနူဘီအလဲယးတဲဟဲ-

(က)လိကကံတေးဟံယူတေးရးအညး တဲရီတဲရးအိနဲ၊ ကံတေးတဲရး၊ တဲရီအိနဲတဲရးန ဟံဆဲတဲလှ်းတဲရးတဲဟဲ အိယးနူးကးဘီဟဲ- ယူတေးရးတဲယဲတဲမဲကး လိမဲအိထွိုးထူဘဲထဲအညးဖဲခွီအကျူအကျိုး နူမဲဘူဟံးပဲ။

(ခ)လိကကံတေးဟံယူတေးရးအညး ဒူခဲအပျမ်နတဲဟဲမဲလှ်းထူအတဲ တဲရီတဲရးတဲဟဲန တဲဟဲဆဲလှ်းသီးတဲဟဲဘဲမဲကျဲမဲမဘဲ။

(ဂ) ကံတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုးတုးဖူးတုးတုးမံးအၢ်ညး ဟံးဘဲအိၣ်ကံးန ပြဲးစူၤခါးမၢ်း သီးတၢ်ဟံးဃါ

(င) ဘဲမံးအိၣ်ထွဲးထွဲးန ခုးတုးတုးမံးဒ် ဟီုဖူးတုးတုး ခးဆူးခးရုး ကံးမၢ်တီု ဗွဲးဒ် (ကံ့မတီုဒ်) ထွဲးကံ့၊ ထွဲးကံ့ပျံးစံး၊ ဟံးခါးခးလံး၊ ပံးတၢ်ရီုနီု အဲးသီးဗွဲးဒ် (ကံ့မတီုဒ်) ပံးတၢ်ရီုဒ် အဲးသီးထွဲးကံ့၊ ခရိုင်၊ ဗွဲးမံး၊ ရပ်ကွက်(ကံ့မတီုဒ်) ဒ်ပျံးစံး ဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုး ကံးမၢ်တီု သီးတၢ်ဟံးဃါ။

(စ) သူဖဲကံးတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုး တုးဖူးတုးတုးမံးဒ် ကံ့အိၣ်ထွဲးထွဲးဘဲနီု ဘဲမံး စွဲးပံးဒ် အဲးလိၣ်တၢ်ဟံးဃါ။

၉။ ဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုးခးဆူ ခးရုး ကံးမၢ်တီု အဲးလံးမံးဘဲနီုမၢ် ဘီုအဲးလဲးယံးတၢ်ဟံးဃါ-

(က) လိၣ်ကံးတုး ဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုးအၢ်ညး ခုးတုးခုးခါး ဒ် ယိး(ရံး)၊ မၢ်း၊ အပျံး အမဲးန သးပဲးတုးမံး ဒ် ခးလံးဘီုတံးတၢ်ဖိၣ်ဘဲဘဲ။

(ခ) ဘဲဆဲးန ကံးတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုး တုးဖူးတုးတုးမံးဒ်၊ ဒ်သဲးညးပျံး ဒ်ဖဲဆိးဖဲသီး၊ မံးပျံးမံးစံးန မံးတုးဖူးတုးတုးမံးသီးတၢ်ဟံးဃါ။

(ဂ) လိၣ်ကံးတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုးအၢ်ညး ဒ်တုးနီု တုးမံး ပြဲးထံးစံး တၢ်တုးသီးန ပြဲး ကံးတုး တၢ်တုးသီးနီု အဲးဘဲဒ်ကံးခးကံးသုးတုးမံး။

(င) လိၣ်ကံးတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုးအၢ်ညး မံးပျံးမံးစံးန ကံ့လတမဂ အပျံးအမဲးသီး၊ ထွဲးကံ့ခွီုမၢ်း ထွဲးကံ့ခွီုအပျံးမံးသီး၊ ကံ့ကံး ကံ့ကျးအပျံးအမဲးဒ် ထွဲးကံ့ခွီု အပျံးအမဲးမတီုသီးတၢ်ဟံးဃါ။

(စ) ပုဒ်မခွဲ (ဃ)မၢ်းအဲးကံး၊ ဖူနီုတုးမံးခွီုန တုးစူၤတုးဒဲး ဒ် အပျံးအမဲးမၢ်း သီးတၢ်ဟံးဃါ အဲးအိၣ်ရံ တၢ်ရီုတၢ်တုးတုး၊ နံအဲးတုးန မံးထွဲးရံးပျံးစံးသီး။

အမး(၄)

ကံးတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုး

၁၀။ ပြဲးစူၤခါးနီု လိၣ်မူတၢ်ရီုတၢ်တုး ပျံး ကံးတုးဟီုဖူးတၢ်တၢ်တုးအၢ်ညး ဘဲဒုးတုးတုးမံးဒ် ပြဲးလိၣ်ကံးယး ဟဲးရဲး ခါးစံးမၢ်း၊ ပြဲးတၢ်ရီုတၢ်တုးတုးဒ် အဲးဒဲးလံ တၢ်ပြဲးဖဲ ပြဲးဒဲးခါးတၢ်ပြဲးနီု။

၁၁။ ဟီဗူးတရားပြဲဒါဒါခါတပြဲဒါနီဒါ-

(က) ဘဲဟ်ဆိဒါ ထဲလဲးကဒါခဲး ဖြူးဖြူးတဲဒါရီဒါတဲဒါကူးနီဘဲဒါဒါ ဟီဗူးတရားလီဒါနီဒါ။

(ခ) ဖဲကဒါခဲဆဲဒါတဲဒါဆိဒါဒါဒါတဟ်ဒါ၊ တရီဒါတရူးတရားတဟ်ဒါ၊ မဲဒါဒါအရီဒါအကူးသီးနဲ မဲဒါထဲဒါ မဲဒါဖြဲဒါမဲဒါဖြူးလီဒါဘဲဒါသီးတဟ်ဒါ။

(ဂ) ပုဒါဒါမခဲ(ခ)အကဲး ဘီလီဒါဘဲဒါယဲးနီဒါ ဘဲဒါမဲဒါအဲဒါပဲ ကဒါယးတဲဒါဖြဲဒါဖြဲဒါ အရီဒါအကူးကဲထဲလဲးဒါ အကျဲတဲဒါအဲဒါညဲး။

၁၂။ ကဲတုး ဟီဗူးတရားအကဲးနီဒါ-

(က) အပျဲမဲဒါဒါ ဒါဒါခါအိဒါတဟ်ဒါ၊ ဖြဲဒါထဲဒါတရားတဟ်ဒါနဲ ဖြဲဒါကဲတုးတဟ်ဒါနီဒါ ဘီအဲဒါသီးတဲဒါမဲဒါအဲဒါခဲလဲဒါနီဒါ အနဲးတဲဒါဒါဟီဗူးတဟ်ဒါအကဲးနဲ ဒါဒါတုးအဲဒါအဲဒါအကဲး အမဲဒါမဲ မဲဒါဒါဘဲ ဒါ ဟီဗူးတရားအဲဒါလီဒါ။

(ခ) ဖြဲဒါကဲတရားတဲဒါဖြဲဒါနီဒါ ဒါဒါတုးခဲလဲဒါခဲးဘူဒါကဲး အတဲးဘဲဒါဆိဒါဒါ ဒါဒါဖဲဆိဒါသီးနဲ ဘဲဒါရူးနဲး တရားတဟ်ဒါအဲဒါခဲးနီဒါ ဖြဲဒါဟ်ဆိဒါကဲဒါခဲးတဲဒါဖြဲဒါ အဲဒါတဲဒါဟ်ဆိဒါကဲဒါခဲးတဟ်ဒါနီဒါ အဲဒါဘဲဒါရူးနဲးတဲးတဲးဘဲဒါဘဲဒါ။

(ဂ) ဖြဲဒါဟ်ဆိဒါကဲဒါခဲးတဲဒါဆိဒါဒါဒါတဲဒါဖြဲဒါနီဒါ ဟီဗူးကဲဒါကျဲတဲဒါဖြဲဒါ ကဲမတဲဒါရဲဒါဒါခါအိဒါဒါ ဟီဗူးတရားမဲဒါအဲဒါလီဒါ။

၁၃။ ဟီဗူးတရား ခဲဆဲဒါခဲးရဲဒါ ကဲဒါမဲဒါဆဲဒါ နီဒါ ကဲတုးဟီဗူးတရားအဲဒါညဲး ဒါဒါတဲဒါမဲဒါဒါ ဖြဲဒါထဲဒါတဲဒါတရားနဲ ဖြဲဒါကဲတရားအဲဒါခဲးနီဒါ ဒါဒါတုးတဲဒါမဲဒါ ဒါ ဖြဲဒါလဲဒါဘီအဲဒါလဲးယဲးတဟ်ဒါအဲဒါလီဒါ ဒါ မတဲးသီးတဟ်ဒါ အပျဲမဲဒါသီးတဟ်ဒါ အဲဒါခါ။

(က) ကျဲးအပျဲမဲဒါမတဲး၊ မူဒါကဲကျဲးမီးကဲး ကျဲးအပျဲမဲဒါ၊ ခဲဒါရဲဒါပိဒါ၊ တဲဒါဆိဒါဟီဒါ၊ စဲပိဒါ၊ တဲဒါဖဲတဲဒါမဲဒါ ခဲလဲတဟ်ဒါနဲ ဖြဲဒါဒါခါသီးတဟ်ဒါ။

(ခ) ဖြဲဒါလဲဒါကဲဒါယးအဲဒါညဲး၊ တဲဒါစဲဘဲဒါစဲဘဲဒါအဲဒါညဲးနဲ တဲဒါသီတဲဒါဖဲးမတဲး၊ အပျဲအဲဒါသီဒါဖြဲဒါဒါခါတဟ်ဒါ။

(ဂ) * သအနူ ၊ ၊ သအနူ ၊ ဆိဖြဲလဲအိကဲအဲဒါခဲလဲ၊ ဖြဲဒါလဲလဲ အိကဲအဲဒါခဲလဲ၊ ဟီဗူးဒါ အဲဒါအိဒါပျဲစဲးလဲးတဟ်ဒါ၊ ဟီဗူးဒါ မဲဒါအိဒါထိးထူဒါပျဲစဲးလဲးတဟ်ဒါ၊ ဖြဲဒါလဲဒါကဲဒါယးလဲအိဒါအဲဒါခဲလဲ၊ ဟီဗူးဒါအပျဲမဲဒါ ဖြဲဒါဒါခါတဟ်ဒါ ကဲမတဲဒါရဲ မဲဒါနဲဒါ။

(င) ဖြဲ ချုပ်အိမ်အိမ် တွဲမိမိကွဲမိမိ တွဲမိမိ တွဲမိမိ ကုံမတိဇရ မနံဇတ။

အမေး(၅)

တွဲမိမိတူးတံးတဟ်ဉ်

၁၄။ ဟီဉ်ဖူးတရးလီဉ်ဘာန တွဲဉ်ရီဉ်တူးတဟ်ဉ်နီဉ် ချုပ်ခိဉ်ကီအိဉ်တိဉ်ဟ်မဉ် ကဉ်
ယးတဉ်ဖြဲဖြဲဉ် ထံစံဉ်မူ ကုံမတိဉ်ရ ဖူဒွိဉ်နီတဉ်ဖူးတိဉ်။

၁၅။ ဖိအကျူအကျိုးကိးနီဉ် ဟီဉ်ဖူးတရးတဲဉ်ရီဉ်တူးတဟ်ဉ်နီဉ်၊ ဘဲဉ်နီအိဉ်
နီအဲဉ်န တဲဉ်ဖြဲတဲဉ်မိဉ် အဉ်ရီဉ်တဉ်ဖိဉ်တိဉ်။

(၁၆)။ တွဲမိမိတိဉ်-

(က)ပုဒ်မ ၁၂၊ ပုဒ်မခွဲ(က) အကိးဖြဲချုပ်ခိဉ်အဉ်ပျဲမိဉ်သီး၊ ဖြဲဉ်ကတရး
သီးကုံဟူးနီဉ်ဒ်ဟီဉ်ဖူးကိးန ကုံမိမိမိမိဒ်ဟီဉ်ဖူးအဉ်လိဉ်ဟ်မဉ်ဘဲဉ်မိဉ်တးတံးနီ-
တဉ်ဖြဲတိဉ်။

(ခ) ပုဒ်မ၁၂၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အကိး အကုံဟ်ဆိဉ်ကဉ်နူး၊ အဉ်သဲဉ်ညးတဉ်ဒိဉ်ရဟ်-
ဆိဉ်ကဉ်နူးတိးဘဲဉ်တိဉ် ကုံမတိဉ်ရ ဟ်ဆိဉ်ကဉ်နူးတိးဘဲဉ်တိဉ်နီဉ် အဉ်ဘဲဉ်မိဉ် နီတိဉ်။

(ဂ) ကတူးဟီဉ်ဖူးတရးအဉ်ခဲးနီဉ် ဟ်ဆိဉ်တူးသံတူးဘူးအိး၊ဟ်သဲအိဉ်ဆိး ကုံ-
မတိဉ်ရ အိဉ်လးအိဉ်လူအိးနီဉ် ဘဲဉ်မိဉ်နီတိဉ်။

၁၇။ ပြဲထံစံဉ် တရး ကုံမတိဉ်ရ ပြဲဉ်ကတရးတဉ်ပြဲဉ်-

(က) တွဲဉ်ရီဉ်တူးကူးကုံအိဉ်ကျဲအိဉ်မဉ်ဟ်မဉ် ဘဲဉ်အိဉ်ကူးနီ တွဲမိမိတိဉ် ကုံမတိဉ်ရ
ဘဲဉ်ကြဲးကဉ်နူး ဆံဉ်နီတိဉ်။

(ခ) ဘီဆိဉ်ဒူးဟီဉ်ဖူးတရး အဉ်ခဲးနီဉ် ဘဲဉ်ဆိဉ်ဒူးနီ တွဲဆိဉ်ဒူးဒ် အဉ်ရီဉ်တဟ်ဉ်တိဉ်။

(ဂ) ဘဲဉ်ဟ်ဆိဉ်ထံဉ်လး ကဉ်ယးတဉ်ဖြဲဖြဲဉ် အဉ်ရီဉ်အကူးတိဉ်။

၁၈။ : ကဉ်ယးတဉ်ဖြဲဖြဲဉ် ဘဲဉ်တဉ်ရီဉ်နီအနီဖိ ဖြဲဉ်ကတရးတဉ်ဖြဲဉ်တိဉ်။

အမေး(၆)

တွဲဉ်စံ န တွဲဉ်ပူတဟ်ဉ်

၁၉။ ဖြဲဉ်လဲဉ်ဘီတံးတဉ်ဖြဲဉ်ဘဲဉ်ဘဲဉ် အကုံမိမိစံဉ်သူန(ပုဒ်မ ၁၄၊ ပုဒ်မ ၁၅၊ ပုဒ်မ
၁၆) အကိးနီဉ်ဟ်မဉ် ကဉ်ယးနီဉ်တဉ်ဖြဲဉ် အဉ်ဘဲဉ်နူးဒ်ခိဉ်ရပိဉ် လဲနတဉ်လဲးတိဉ်။

ကံ့မတိၤရ် အဘဲဘဲပူရ်း လ်န ၅၀၀၀၀ တိၤ၊ ဒဲအဲလ်းအဲမဲအဲ အနီနီ။

၂၀။ ဖြဲထံစဲဘဲ တဲရးတဲဖြဲဘဲ ကံ့မတိၤရ် ဖြဲဘဲတဲရးတဲဖြဲဘဲ အဲကံ့မဲဘဲ သူန (ပုဒ်မ ၁၇) အဲကဲးဟဲမဲ ကဲယးနဲဘဲဖြဲဘဲ အဘဲဘဲနဲးဒဲး ခဲဘဲပိၤ လ်န တဲလဲး တိၤ၊ အဘဲဘဲပူရ်းလ်န ၅၀၀၀၀ တိၤ၊ ဒဲအဲလ်းအဲနဲးကဲဘဲအဲနီနီ။

၂၁။ ကဲယးတဲဖြဲဘဲဖြဲဘဲ အဲကံ့မဲဘဲ သူန (ပုဒ်မ ၁၈) အဲကဲးနဲဘဲဟဲမဲ ကဲယးနဲဘဲဖြဲဘဲ အဘဲဘဲနဲးဒဲး ခဲဘဲပိၤ လ်န တဲနဲဘဲတိၤ ၊ ဘဲပူရ်းလ်န ၅၀၀၀၀၀ တိၤ၊ ဒဲအဲလ်းအဲမဲအဲ အနီနီ။

အဲမဲး (၇)

အဲရဲဘဲတဲဟဲဘဲ

၂၂။ ဖြဲအဲဒဲး မူကဲကဲးလ်ပျိးတဲဟဲဘဲ တိးဘဲမဲဘဲစွဲကဲး ဟီယုးတဲရးတဲဘဲဖဲတဲဘဲ မဲနဲဘဲ ခုခဲဘဲ။

၂၃။ ဖဲအဲကျဲအဲကျိးကဲးနဲဘဲ ဟီယုးတဲရးခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲဆဲဘဲ န ဟီယုးတဲရးခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲတိၤ သိးနဲဘဲ ဘဲဘဲကျဲဘဲဘဲမဲအဲကျဲအဲကျိး ဟီတိၤအဲခဲး အဲဖဲမဲဘဲတဲဘဲမဲဒဲးထုးကဲခွဲ မဲအဲထုးထုးပဲ ဟီယုးတဲရးခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲဆဲဘဲ န ဟီယုးတဲရးခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲတိၤ အဲလိၤ ။

၂၄။ ဖြဲမဲဘဲတဲဖဲဒဲး ဟီယုးတဲရးခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲဆဲဘဲ ၊ ဖြဲမဲဘဲတဲဖဲဒဲး ခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲတိၤ၊ ဖြဲမဲဘဲတဲဖဲဒဲးဟီယုးတဲရးခဲဆဲးရဲဘဲ ကဲမဲတိၤ တဲတိထုး တဲတိ၊ ဖြဲထံစဲဘဲ တဲရး၊ ဖြဲဘဲတဲရးနဲ ဖြဲဒဲးခဲအဲဒဲး ဟီယုးတဲရးတဲဘဲဖဲတဲဘဲမဲသိး တဲဟဲဘဲနဲဘဲ ဘဲဘဲသဲးအဲ န ထုးကဲဖဲ တဲဘဲမဲဘဲတဲဖဲ။

၂၅။ ထုးကဲခွဲ အဲပျဲမဲနဲဘဲ လိဘဲတဲး ဟီယုးတဲရးအဲသဲး အဲမဲအဲထုးထုးတဲဘဲပဲယိး(ရဲး) ဖြဲမဲဘဲတဲဖဲအဲပျဲမဲဘဲ ။

၂၆။ လိဘဲမဲအဲထုးထုးတဲဘဲ အဲကျဲအဲကျိးတဲကဲအဲသဲး-

(က) ဖြဲဘဲခဲဘဲမဲဘဲနဲဘဲ အဲကဲလိဘဲဟဲမဲ တိးကျဲသိး၊ အဲကျဲအဲကျိးသိးနဲ သိးသုးသိးနဲဘဲ ကဲသဲဖျဲရဲးဒဲးနဲ ထုးကဲပျဲစဲး ထုးကဲခွဲအဲပျဲမဲဘဲဟဲမဲ မဲအဲထုးထုးထုးတဲဘဲ။

၂၇။ အနက် ၁၉၇၂ ထုံးကျမ်း ပျံ့နှံ့မှုကို ၊ ဟိန္ဒူတရား တိကျလှမ်းနှံ့မိခွင့် သူန
တိကျလှမ်းတက်။

သူန ထုံးကျမ်း ပျံ့နှံ့မှုကိုခွဲ အခင်းဆိုင် ခရီး တိကျလှမ်းနှံ့ ဗားလက်မှတ်
ယံးတက်။

ဇုဇု
သိန်းစိန်
ထုံးကျမ်းဘုရား
ထုံးကျမ်းပျံ့နှံ့မှုကို

